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Jöjjön, vagy ne jöjjön? 
Egy szokvány fizetésből 
élő család aligha enged-
heti meg magának, hogy 
rendszeres látogatója  le-
gyen egy színvonalas 
vendéglőnek. Persze van-
nak alternatívák, ilyen az 
éttermek, közétkeztetők 
napi menü kínálata, vagy 
az amerikai mintára vi-
lágszerte elterjedt gyors-
éttermek. Ez utóbbiak, 
a jól bevált receptjeiket 
állandó minőséggel tár-
sító étkezdék soha nem 
voltak igazán olcsók, nem 
jelentették a gasztronómia 
csúcsát sem, ám bizonyos 
szempontból jól illeszked-
tek a fogyasztók igényei-
hez. Amikor a napokban 
felvetődött, hogy Tapol-
cán is létesülne egy ilyen 
a hajdani Tamoil kút he-
lyén, azonnal vegyes indu-
latokat váltott ki. A pozitív 
hangok mellett,  „a megöli 
majd a helyi vendéglőket, 
egészségtelen, inkább más 
jöjjön” is megjelent. Én 
is azt mondom, persze, 
jöjjön más is, nívósabb, 
még kedveltebb vállalat! 
Ez mutatná ugyanis a leg-
szebben, hogy fantáziát lát 
Tapolcában a nagytőke, 
van pénz bőven, potenci-
ális vásárlók lettek a he-
lyiek, akik akár még egy 
jó, családias vendéglőbe 
is bátran betérhetnek./
Töreky László/ 

JEGYZETNépszerű volt a strandnyitó

A nemzeti színű szalagot dr. Iker Viktória jegyző és Dobó 
Zoltán polgármester kötötte fel az emlékműre      Fotó: tl

Dr. Pataki Attila nyu-
galmazott bányamérnök 
megemlékező gondolatai-
val, Antalóczy Zoltán  Ba-
bits és Karinthy műveinek 
szavalataival, szalagkö-
téssel, mécsesgyújtással  
emlékezett a város az 
országcsonkító trianoni 
döntés 103. évfordulójára 
vasárnap.

Dr. Pataki Attila így fo-
galmazott: Magyarorszá-
got kellett derékba törni! 
Veszélyesnek ítélték ezt a 
tehetséges nemzetet a fej-
lődő iparával, annak biztos 
hátteret jelentő bányáival, 
egyedülálló termőföldjei-

vel. A történelmi Magyar-
ország területeinek 2/3-át 
veszítette el. A magát ma-
gyarnak valló 15 milliós la-
kosságból alig több, mint 9 
millió maradt a megcson-
kított területen. Mindez az 
etnikailag egységes nemze-
tek kialakulásának hazug 
állításával történt. Ásványi 
lelőhelyeink 90 százalékát, 
bányaterületeink 80 száza-
lékát, nemes és színesérc 
bányáink 96 százalékát, 
vasércbányáink 95 száza-
lékát, kőszén bányáink 70 
százalékát, kősó bányáink 
100 százalékát vesztettük 
el... Csehszlovákiához 23, 
Romániához 17 jelentős 

bányaváros került, és a só-
bányák: Dés, Kolozsakna, 
Rónaszék, Sóvárad, Parajd, 
Sugatag, Torda, Vízakna... 
Csak remélni tudom, hogy 
- ez persze most csak egy 
képzeletbeli időtáv, de - 103 
év múlva is minden esz-
tendő június 4-én, 16 óra 
32 perckor zúgnak majd a 
harangjaink és nemzetünk 
emelt fővel, tiszta tekintet-
tel, büszkén, más nemzetek 
által is becsülten nézhet 
Európa szemébe és mond-
hatja: Igen, mi magyarok 
vagyunk! Mert megbo-
csátani lehet, sőt hitünk 
szerint kell is, de felejteni 
soha!...” /Töreky L./

Köztársaság téri megemlékezés a Nemzeti Összetartozás Napján

Június első szombatján a derűs, napsütésesre változott délutánon sokan kilátogattak a Városi Strandra, ahol szí-
nes programok, színpadi produkciók várták a tapolcai és a környékbeli családokat. A strandra egész nap ingyen 
léphettek be a vendégek, Tapolca Város Önkormányzata ezzel és a gyerekeknek szóló programokkal kedveskedett 
a gyereknapon. Sokan éltek is a lehetőséggel, hiszen szinte teljesen megtelt a strand. A hűsölni vágyókat szépen 
előkészített medencék, kristálytiszta víz és gondosan ápolt füves terület várta. A téli álmából felébredt, közkedvelt 
szabadidős tér ismét bizonyította létjogosultságát. Az érdeklődők köre pedig alátámasztja az önkormányzat továb-
bi fejlesztési szándékát. A spontán szerveződő strandfoci és strandröpi meccsek mellett, szervezett programokkal is 
kedveskedtek a vendégeknek, melyeket a hűs árnyékban felállított színpadon mutattak be a fellépők. /hg/
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Tapolca és a helyi orvo-
sok is azt szeretnék, hogy 
24 órás ügyeleti rend-
szer szerint működjön 
a város egészségügyi el-
látása. Ennek érdekében 
kérelemmel fordultunk 
a döntéshozókhoz – tájé-
koztatta a helyi sajtó kép-
viselőit Dobó Zoltán pol-
gármester a napokban.

Egy 2022 decemberétől 
elfogadott, az egészség-
ügyi alapellátásról szóló 
törvény értelmében, Vesz-
prém vármegyében is elin-
dul az új ügyeleti rendszer, 
amely 2023. szeptemberé-
től lép érvénybe. Az eddig 

megszokott rendszerhez 
képest, hétköznapokon 
16-22 óra között, hétvé-
gén és ünnepnapokon pe-
dig reggel 8-tól 14-ig mű-
ködne az ügyeleti ellátás. 
A fennmaradó időben az 
országos mentőszolgálat 
látná el a feladatot, való-
színűleg diszpécser segít-
ségével.– Dr. Jászkuti Ákos 
regionális igazgatóval és 
Nátrán Albin megyei ve-
zető mentőtiszttel ugyan 
alaposan átbeszéltük az 
előttünk álló változást, en-
nek ellenére mi mégis dr. 
Csató Gáborhoz, az Orszá-
gos Mentőszolgálat főigaz-
gatójához fordulunk, hogy 

Tapolcán 24 órás ügyelet 
működjön. Rajta kívül a 
országgyűlési képviselőnk 
támogatását, segítségét is 
kérjük. A Tapolcán ren-
delkezésre álló humán 
erőforrás lehetővé teszi, 
orvosaink pedig hajlan-
dóak lennének a 24 órás 
ügyeleti rendszert működ-
tetni. Kérésünk nem csak 
kényelmi szempontokon 
nyugszik, a covid idején 
nagyon sokan költöztek 
a Balaton-felvidékre, il-
letve Tapolca környékére, 
amelyet többek között a 
közútkezelő forgalmi ada-
tai is alátámasztanak. A 
térségben az utóbbi évek-

ben jelentősen megnőtt a 
közlekedés és vele együtt 
a helyi egészségügy terhe-
lése is – indokolta a dön-
téshozókhoz szóló kérést a 
város polgármestere.
                             /Töreky L./

Tapolca 24 órás orvosi ügyeleti rendszert kér

A gimnázium első igazgatójának állítottak emléket
A Batsányi János Gim-
názium alapító igaz-
gatójára, dr. Homér 
Jankára emlékeztek az 
alma materben, ahol le-
leplezték az igazgatóról 
készült domborművet.

A tanév végéhez közeled-
ve avatták fel a Batsányi 
János Gimnázium és Kol-
légium különtermében, 
az alapító igazgató, dr. 
Homér Janka dombor-
művét. Az emléktárgy 
kihelyezésének fontossá-
gát Kaiser Mihály, Sümeg 
Város díszpolgára, a Kis-
faludy Sándor Gimná-
zium Öregdiákok Baráti 
Körének elnöke viselte 
szívén, ugyanis a kalan-
dos életutat bejárt Homér 
Janka egy ideig a sümegi 
gimnázium igazgatója is 
volt.
Az emlékezőket Varga 
Tiborné, a Batsányi Gim-
názium igazgatója kö-

szöntötte és beszédében 
ismertette a gimnázium 
történetét. – Hetvenhat 
esztendővel ezelőtt, lelkes 
tapolcai polgárok támo-
gatásának köszönhetően 
született a döntés, me-
lyet egy 1947- ből szár-
mazó jegyzőkönyv így 
örökített meg: A községi 
képviselő-testület a köz-
óhajnak megfelelően úgy 
határoz, hogy Tapolcán 
gimnázium felállítását 
kezdeményezi. Majd négy 
esztendő szükségeltetett 
ahhoz, hogy a közakarat 
érvényesüljön és egyé-
ni felajánlások és állami 
támogatások felhaszná-
lásával útjára induljon a 
gimnáziumi képzés Ta-
polcán. Fenyvesi Zoltán, 
a Balatonfüredi Tanker-
ületi Központ igazgatója 
a hagyományok ápolásá-
nak fontosságáról beszélt. 
Homér Janka munkássá-
gát dr. Dövényi Zoltán, a 

Pécsi Tudományegyetem 
professor emeritusa mél-
tatta, és így fogalmazott: 
„- Homér Janka egész 
pályafutását figyelembe 
véve elmondható, hogy ő 

azok közé tartozott, aki 
ember tudott maradni az 
embertelenségben is.” A 
dombormű Túri Török Ti-
bor szobrászművész keze 
munkáját dicséri. /hg/

A domborművet az alkotó Túri Török Tibor és Kaiser 
Mihály ÖDBK elnök leplezte le a közönség előtt   Fotó: hg

A csíksomlyói búcsú a szé-
kelyek középkori eredetű 
fogadalmi zarándoklata, 
amely 1990-től kezdődő-
en, mára az összmagyar-
ság legjelentősebb ke-
resztény eseményévé vált 
minden év pünkösdkor. A 
megközelítőleg 300 ezer 
résztvevőt vonzó és a hét-
végén lezajlott pünkösdi 
búcsú eseményei hagyo-
mányosan Csíksomlyó 
kegytemplomában, illetve 
a szabadtéri szentmise a 
közeli Kissomlyó-hegy és a 
Nagysomlyó-hegy közötti 
nyeregben zajlottak. Ta-
polcáról Pass Sándor alpol-
gármester szervezésében, 
önköltséges buszos za-

rándoklat keretében több 
mint negyven tapolcai 
látogatott el a megközelí-
tőleg 900 kilométerre lévő 
Csíksomlyóra, de számos 
idegenforgalmi, termé-
szeti látványosság mellett, 
több, a magyarság múlt-
ját, emlékeit őrző erdélyi 
településre is. Az utazás 
résztvevői székely-magyar 
emlékhelyeken helyezték 
el a tisztelet és megem-
lékezés koszorúit, illetve 
egy közös koszorúzáson is 
részt vettek Zabola (Tapol-
ca erdélyi testvérvárosa) 
küldöttségével. A csoport 
busza kedden, a késő éjsza-
kai órákban érkezett vissza 
Tapolcára. /Töreky László/

Csíksomlyóra zarándokoltak, emlékhelyeken koszorúztak

Kolozsváron készült a fent látható csoportkép. Ekkor 
még messze jártak Csíksomlyótól                           Fotó: tl
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A Vasutas Nyugdíjas-
klubok Országos Szö-
vetségének tapolcai, 
celldömölki, szombat-
helyi, soproni, buda-
pesti, székesfehérvári 
és nagykanizsai tagjai 
(a nemrégiben bezárt 
VOKE Batsányi János 
Művelődési központ 
helyett) a Tapolca-Di-

szeli Artemisz Panzió 
éttermében tartották 
idei regionális találko-
zójukat. 

Az ünnepi esemény ven-
déglátója, fő szervezője a 
tapolcai vasutas nyugdí-
jas klub, illetve annak el-
nöke Németh Mária volt. 
A kulturális műsorokkal, 

zenével, tánccal, ünne-
pi ebéddel fűszerezett 
eseményen részt vett és 
köszöntötte a jelenlévő-
ket Dobó Zoltán polgár-
mester és Borsi Sándorné 
Anna, a Vasutas Nyug-
díjasklubok Országos 
Szövetségének elnök-
helyettese is. Kell, hogy 
összetartson a csapat, 

nekünk már minden na-
pot érdemes ajándékként 
megélni, örülni annak, 
hogy együtt lehetünk- 
mondta el lapunknak 
Németh Mária. A helyi 
vasutas nyugdíjas klub 
vezetője elárulta, ugyan 
kiszorult csoportjuk a 
VOKE Batsányi János 
Művelődési Központból, 
de a város polgármestere 
segítő kezet nyújtott és 
havi kétszeri összejöve-
tel erejéig felajánlotta az 
önkormányzat egyik kü-
löntermét. A mostani re-
gionális találkozó meg-
tartására, elsősorban a 
résztvevők nagy száma 
miatt azonban az Arte-
misz jobb lehetőséget 
kínált- tette hozzá. Dobó 
Zoltán polgármester 
köszöntőjében azt az el-
múlt években elmélyült 
jó kapcsolatot méltatta, 
amit a helyi nyugdíjas 
szervezetekkel, köztük a 
vasutas nyugdíjasklubbal 
ápol az önkormányzat, 
hiszen mint fogalmazott, 

a város igyekszik meg-
becsülni azokat, akik oly 
sokat tettek aktív éve-
ikben Tapolcáért. Borsi 
Sándorné Anna az or-
szágos szövetség elnök-
helyettese arról beszélt, 
hogy a barátok találko-
zása, együttléte mindig 
nagy öröm, bearanyoz-
za az idős emberek éle-
tét. Reményét fejezte ki, 
hogy a regionális talál-
kozó is örömben és szép 
emlékekben gazdag lesz, 
valódi ajándék minden-
ki számára. A megnyitó 
gondolatokat követően 
néma főhajtással emlé-
keztek a jelenlévők az 
elhunyt klubtársakra, 
majd a székesfehérvári 
Bencze Katalin Margit 
gyönyörű, szívhez szóló 
erdélyi dalokkal ajándé-
kozta meg a vasúti nyug-
díjasokat. Később többek 
között a Batsányi Nép-
dalkör adott hangulatos 
műsort, vidám dalaikkal 
nem kevés mosolyt csal-
va az arcokra. /tl/

A barátság, az összetartás nagyon fontos a vasút nyugdíjasai számára

Az Artemisz panzió előtt egy csoportkép is készült a vasutas klub tagjairól   Fotó: tl

Kertész Károlyné Bá-
rány Délibáb, Dézi 
1979-től, egészen a ké-
tezres évek elejéig volt 
a vezetője annak a ta-
polcai intézménynek, 
amely szerencsére ma is 
létezik és a közelmúlt-
ban megünnepelhette 
fennállásának 120 éves 
évfordulóját. Erről a 
bőven több mint 100 
évről, de leginkább a ta-
polcai mozi hőskoráról, 
majd “aranyéveiről” be-
szélgettünk N. Horváth 
Erzsébet író-történész-
szel, aki többek között 
gyermekkora mozival, 
mozizással kapcsolatos 
élményeiről, emlékeiről 
is beszélt.

– Délibábbal egy ikon 
távozott közölünk. Ő a 
nyolcvanas, kilencvenes 
években bebizonyította, 
hogy lehet egy olyan, ere-
detileg kizárólag szóra-
koztatásra létrehozott in-
tézményből, mint a mozi, 
egy igazi kulturális köz-
pontot, találkozóhelyet 
létrehozni. Neki köszön-
hetjük, hogy Tapolcán 
az elsők között láthattuk 
a fekete dobozos felvéte-
leket, az 56-os megtorlá-
sok 301-es parcellájáról, 
a Rákosi korszak hírhedt 
Pócspetri peréről, vagy 
éppen a Béres életéről 

szóló filmeket. De irá-
nyítása alatt, a mozi falai 
közül a művészi igény-
nyel készült mozgókép 
alkotásokat népszerűsítő 
filmklubok, komolyze-
nei koncertek, kiállítá-
sok sem hiányoztak. Volt 
olyan film, amelyet ak-
koriban 3000 ember né-
zett meg, igazi aranykor 
volt! Bátran kijelenthető, 
Tapolca mozija ebben az 
időszakban messze ki-
emelkedett a vidéki intéz-
mények közül- méltatta a 
közszeretetnek örvendő 
hajdani mozi vezetőt és 
munkásságát N. Horváth 
Erzsébet.– Délibáb volt 
az is, aki megírta a ta-
polcai mozi történetét, 
amely hivatalosan 1903.
április 26-án nyílt meg a 
mai húsáruházzal szem-
ben, a régi SZTK rendelő 
helyén, az Eibenschütz 
Szállodában. Az ipari 
forradalom társadalmi 
hatása volt, hogy minden 
ami mozgott, pöfögött, 
ami új látványt kínált, az 
lázba hozta a közönséget. 
Ezt ismerték fel a szóra-
koztató iparból élők, az 
új szórakozási formától 
sok pénzt remélő üzlet-
emberek. Így lett a mozi 
a 20. század elejének mo-
dern cirkusza. A változás 
természetesen Tapolcát 
sem kerülte el.– Tapolcán 

a Dienes Szálloda (a mai 
önkormányzati épület) 
melletti téren vertek sát-
rat a vándorcirkuszosok, 
majd vándormozisok, de 
a Balaton Étteremben, a 
Pannónia Szállodában, 
azok kávéházaiban, szá-
mos tapolcai kerthelyi-
ségben is vetítettek né-
mafilmeket.– 1915-ben 
döntött úgy egy Rokob 
Kálmán nevű vállalkozó, 
hogy mozit épít, a célra 
megkapta a városháza 
udvarát. Ez a hely volt 
Tapolca első épített film-
színháza, amely 1982-ig 
működött: bordó színű 
falak, hátul négy sötét 
homályba burkolózó 
kispáholy, a szerelmesek 
kedvelt helye. Elöl a lóca-
szerű “suszterpáholy”, az 
ötödik-hatodik sor kör-
nyékén pedig egy kály-
ha, ahol bizony gyakran 
nyelte a füstöt, aki oda-
kényszerült. Volt olyan 
sor is, amit a Nani néni-
ről neveztek el, Márton 
Gyulánéról, aki 1919-től 
a némafilmek zongorakí-
sérője volt. Tréfásan Liszt 
Ferencnének is hívták, 
mert a nagy zeneszerző-
höz hasonlatos frizurája 
volt, akinek a cigaretta 
szinte mindig ott füstöl-
gött a kezében, szájában. 
Ő játszott orgonán a ka-
tolikus templomban, a 

zsinagógában, de óriási 
Tiac drukker is volt… Az 
ötvenes években délelőt-
tönként csodálatos szov-
jet mesefilmeket láttunk, 
a 60-as években meg-
jöttek az olasz filmek, 
majd a francia filmek, 
Gerard Philipe, Gina 
Lollobrigida, Sophia 
Loren, A királylány a fe-
leségem, a Van aki for-
rón szereti… Aztán jött 
a televízió, a VHS videók 
világa és elkezdtük fél-
teni a mozit. Elkényel-
mesedtünk, gombokat 
kezdtünk nyomkodni, a 
közösségi élmény a hát-
térbe szorult. Azokon 
a településeken, ahol a 
városi döntéshozók a 

mozit divatjamúlt szó-
rakozásnak és gazdasági 
tényezőnek tekintették 
– köztük számos hazai 
nagyvárosban is – ott 
mára bezártak ezek az 
intézmények. Tapolcán 
nem így vélekedtek, a 
mozit nem csak egy el-
avult szórakozóhelynek, 
hanem egy közösségi 
helynek, egy kulturális 
intézménynek gondol-
ták és szánták. Ennek a 
sorsdöntő gondolatnak 
a megszületésében volt 
nagyon nagy szerepe a 
közelmúltban elhunyt és 
sokak által nagyrabecsült 
Kertész Károlyné Déli-
bábnak – hangsúlyozta 
N. Horváth Erzsébet. /tl/

 “Volt olyan széksor, amelyet Nani néniről neveztek el”- 120 éves a tapolcai mozi

Balról a harmadik Dézi, aki a hetvenes évek végétől ve-
zette az intézményt                                                Fotó: nhe
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Hősök-napi megemléke-
zést tartottak az idén húsz 
éves tapolcai Katonai em-
lékparkban és a szomszé-
dos temetőben június 4-én 
kora délelőtt. A katonai 
hagyományőrzők részvé-
tele, tiszteletadása mellett 
zajló ceremóniát a Ta-
polcai Honvéd Kulturális 
Egyesület szervezte, meg-
emlékező beszédet prof. 
dr. Csikány Tamás Péter 
dandártábornok, a Nem-
zeti Közszolgálati Egye-
tem hadtudományi  dok-
tori irodájának vezetője 
mondott. A Magyar hősök 
emlékünnepe és az emlék-
park 20 éves évfordulója 
alkalmából  megtartott 
esemény rangját emelte a 
Magyar Honvédség Szé-
kesfehérvár Helyőrség ze-
nekarának közreműködé-
se is.

A résztvevőket, köztük a 
város önkormányzatának 
képviselőit és katonai ha-
gyományőrző egyesületek 
tagjait  Horváth Gábor, a 
szervező egyesület elnöke 
köszöntötte, majd felkérte 
dr. Csikány Tamást emlé-
kező beszédének megtar-
tására. A hadtudományok 
doktora rámutatott, min-
den háborúban az abban 
résztvevő emberek, kato-
nák indíttatása és hozzáál-
lása meghatározó. – A ka-
tona teljesíti a parancsokat, 
amelyet a politika megszab 
számára. A világháborúk 
idején az általános hadkö-
telezettség volt érvényben, 
amelynek gyökere a francia 
forradalomtól eredeztethe-
tő. A civil lakosságnak, a 
polgároknak kellett harcol-
niuk a fronton, mesterem-
bereknek, földműveseknek, 
munkásoknak, tanároknak, 
ügyvédeknek, orvosoknak. 

1813-ban a polgárosodó 
poroszok foglalták törvény-
be először, hogy minden 
embernek katonának kell 
lennie, így lett ez később 
az Osztrák-Magyar Mo-
narchiában is… Tisztelet és 
becsület dolga volt, társa-
dalmi presztízst jelentett ka-
tonának, tartalékosnak len-
ni. Aztán jöttek a 20. század 
szörnyű háborúi. Aki egyik 
héten még otthon gazdálko-
dott vagy tanította az isko-
lában a gyerekeket, néhány 
hét múlva már egy lövész-
árokban próbált túlélni…  
A II. világháború tovább 
fokozta a szörnyűségeket, a 
haditechnika fejlődésével a 
civil lakosság tömeges halá-
la, városok teljes pusztulása 
is járt… A 20. század máso-
dik felére a világ kiábrán-
dult a háborúkból, a kato-
naságból… Ma már nehéz 
visszahozni azt az állapotot, 
ami az Osztrák-Magyar 
Monarchia idején volt, ami-
kor kötelesség és büszkeség 
volt katonának lenni. Pe-
dig honvédnek, katonának 
lenni azt jelenti, hogy amit 
a társadalomtól kaptam, 
azt viszonzom azzal, hogy 
akár az életemet is adom a 
hazámért!-Akikre ma em-
lékszünk, azok ha akarták, 

ha nem, életüket adták a 
hazájukért,egy ügyért, amit 
valamely politika, ideológia 
rájuk kényszerített. Hősök 
voltak és egyúttal áldozatok 
is- fogalmazott a dandártá-
bornok. A beszédet követő-
en, huszár és világháborús 
katonai hagyományőrzők 
közreműködésével, a ke-
gyelet virágait, koszorúit 
helyezték el a háborús ál-
dozatok bazalt emlékműve-
inél és a temető hősi halotti 
parcellájában a jelenlévők, 
köztük a Veszprém Megyei 
Kormányhivatal nevében 
Szabóné Szakács Judit hi-
vatalvezető, a város önkor-
mányzata képviseletében 
Dobó Zoltán polgármester 
és dr. Iker Viktória jegy-
ző. A Tapolca és Környéke 
Honvéd Bajtársi Egyesület 
nevében Nacsa Ferenc el-
nök tisztelgett. Az Egység-
ben Tapolczáért Egyesü-
lettől Puskás Ákos, Tölgyes 
Zsolt, Bertalan Csaba és 
Pass Sándor koszorúzott. 
A  Radetzky Hagyomány-
őrző Huszár Egyesület ko-
szorúját Labovszky Imre 
hagyományőrző huszárfő-
hadnagy hagyományosan 
az Aradi Vértanúk emlék-
művénél helyezte el.
                  /Írás, fotó:Töreky/

Hősök napja a 20 éves emlékparkban

Világháborús katonai hagyományőrzők az eseményen

Fennállásának 20. év-
fordulóját ünnepelte a 
Járdányi Pál Zeneisko-
la  vonószenekara pün-
kösdkor a Tamási Áron 
Művelődési Központ-
ban.

A közönséget Őri Jenő 
igazgatóhelyettes köszön-
tötte, aki a zenekar létre-
jöttének történetét me-
sélte el. Visszaemlékezett, 
hogyan született meg az 
ötlet, a húsz éve a zene-
karvezető  Román Iván fe-
jében egy tábor alkalmá-
val és mi történt azóta a 
vonószenekarral. „ -2002-
től nyári táborokat szer-

veztünk Badacsonytoma-
jon, ezekben az években 
a vonós hangszerek sze-
relmeseit vártuk határon 
innen és határon túlról is. 
A táborok délelőttjén pró-
báltunk, míg a délutánok 
szórakozással, fürdőzéssel 
teltek. Gyakorlatilag egy 
hét alatt felkészültünk két 
koncertre, melyeket Ba-
dacsonytomajon és Tapol-
cán is bemutattunk. Büsz-
keség számomra, hogy a 
zenekar tagjainak 80 %-a 
az ország legjobb zeneka-
raiban játszik. - Táboraink 
alkalmával igyekeztünk 
nívós zenészeket bevon-
ni a munkafolyamatba, 

így Kováts Péter, a Men-
delssohn Kamarazenekar 
alapítója, karmesterként 
működött közre. A tábo-
rok elmaradtak, azonban 
a zenekar megmaradt és 
évről – évre, karácsonyi és 
pünkösdi hangversenyen 
is megmutatja aktuális évi 
repertoárját. A tanár kol-
légák rengeteget segítettek 
és segítenek, Tóthné Ko-
vács Katalin hegedű-, Ko-
vács Adrienn cselló, bőgő 
képzése elengedhetetlen a 
végső hangzás és produk-
tum megszületéséhez. A 
zenekar létszáma változó, 
de átlagban 15 fő, ebben 
fiatalok és régi diákok is 

helyet kapnak. Idei pün-
kösdi hangversenyünk, 
általunk legkedveltebb 
tételei Jean Sibelius: Sibe-
lius impromptu és Wei-
ner Leó: Divertimento 

alkotásai voltak, melyek 
a közönség visszajelzé-
sét hallva osztatlan sikert 
arattak.” – emlékezett 
vissza Román Iván, zene-
karvezető. /hg/

„Pünkösdölt” a helyi vonószenekar

Román Iván és zenésztársai a TÁMK színpadán         Fotó: hg

A Vassné Sárossy Gabriella vezetésével működő 
klub tagjai június 5-én közös kiállítást nyitottak a 
TÁMK-ban, hogy bemutassák mindazt a kreatív  
értéket amit az elmúlt időszakban teremtettek, il-
letve népszerűsítsék a szakköri keretek között folyó 
tevékenységüket. E  funcionálisan is értékes szépsé-
gek mögött rengeteg befektetett munka, energia és 
tehetség van.  A kiállítás megnyitójáról következő 
lapszámunkban és a tapolcaimedia internetes olda-
lakon részletes tudósításban is beszámolunk! /tl/

Újabb járda szépült meg az ovis gyerekek nagy örö-
mére a városban. Ezúttal a Hársfa óvoda kapujától 
a bejáratig tartó szakaszára kerültek ugróiskolák, 
kacskaringók, békák, virágok, bogarak. Ez alka-
lommal is az Egységben Tapolczáért Egyesület, a 
Nőklub és a Városszépítő Egyesület szorgos tagjai 
önkénteskedtek. Pass Sándor alpolgármester, az 
Egységben Tapolczáért Egyesület tagja a helyszínen 
elmondta, eddig hat különböző tapolcai intézmény-
nél  festették a járdát az elmúlt időszakban a bará-
ti egyesületekkel. Igaz, más helyeken közterületen 
történt a gyermekugráló felfestése, az első ahol ke-
rítésen belül dolgoznak a Hársfa ovi. 

Gyermekeknek készült
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“Ha egyszer a pedagó-
gus szereti a munkáját, 
akkor jó pedagógus lesz. 
Ha szereti tanulóit úgy, 
mint apja és anyja, ak-
kor jobb pedagógus lesz 
annál, aki minden köny-
vet elolvasott, de nem 
szereti sem a munkáját, 
sem a tanítványait. Ha 
pedig egyesíti önmagá-
ban munkájának s ta-
nítványainak szeretetét, 
akkor tökéletes peda-
gógus” – Lev Tolsztoj 
író ezen gondolataival 
köszöntötte a város ne-
vében Kovács Melinda, 
a városi televízió főszer-
kesztője az ünnepelteket 
június 2-án a Tamási 
Áron Művelődési Köz-
pont színháztermében. 
Az eseményen hagyomá-
nyosan díszdiplomákat 
adtak át és köszöntötték 
a nyugdíjba vonulókat, 
illetve a pályakezdő pe-
dagógusokat is.

A város nevében Dobó 
Zoltán polgármester mél-
tatta az ünnepelteket és 
hivatásuk jelentőségét 
hangsúlyozta. Beszédé-
ben a pedagóguspálya 
jellegét az évezredes ja-
pán kardkészítési kultú-
rához hasonlította, amely 
a vasércből, tehát az alap 
nyersanyagtól elindul-
va, művészi szintre emelt 
kézműves munkával 
igyekezett a történelem 
folyamán tökéleteset al-
kotni. – Amikor a gyer-
mek bekerül az óvodába, 
iskolába, olyan mint az 
a vasércdarab, amellyel 
a fegyverkészítő mester 
találkozik. A pedagógus 
teszi a dolgát, de nem 
tudhatja, hogy az eljárás 
végén mi lesz a végered-
mény, mivé válik majd 
felnőttként a rábízott 
gyermek. A mi közös fele-
lősségünk, a fenntartóé, a 
szülőé és a pedagógusoké 
az, hogy addig gyúrjuk, 
eddzük, kovácsoljuk és 

ötvözzük az emberpalán-
tákat, amíg végre kide-
rül, mi az amiben meg-
találhatja saját magát, mi 
az, amivel hasznos lehet 
szűkebb környezete, csa-
ládja, nemzete számára. 
Arra bíztatom önöket 
és a gyermekek szüle-
it is, hogy minden eset-
ben keressék, keressük az 
együttműködés lehetősé-
geit, hiszen a társadalom 

csúcsfegyvere ma nem a 
kard, hanem az éles elme, 
a kiművelt, nagy tudással 
rendelkező munkavál-
laló, akiket önök adnak 
Magyarországnak, akik-
nek majd rólunk is gon-
doskodniuk kell - fogal-
mazott Dobó Zoltán, aki 
megköszönte a szférában 
dolgozók hivatástudattal 
végzett munkáját, erőfe-
szítéseit. A köszöntő gon-
dolatokat követően került 
sor a díszdiplomák ünne-
pélyes átadására, illetve 
a nyugdíjba vonulók, pá-
lyakezdők köszöntésére. 
Gyémánt díszdiplomára 
érdemesült Gáncsos Gá-
borné és Heilingermanné 
Szabó Anna. Elköszönt 
munkaadó intézményétől 
Hanczmanné Mohos Lívia 
óvodapedagógus és Hor-
váth Zoltánné óvodapeda-

gógus, intézményvezető. 
Elbúcsúzott a Szent Erzsé-
bet Óvodától és az óvo-
dásoktól Zöldy Andrásné 
óvodapedagógus, intéz-
ményvezető. Búcsúzott 
a TBLÁ Batsányi János 
magyar-angol Két Tanítá-
si Nyelvű Tagintézmény 
nyugdíjba vonuló peda-
gógusa, Antal Lászlóné. A 
Pedagógus szolgálati em-
lékérmet Fenyvesi Zoltán, 
a Balatonfüredi Tanker-
ületi Központ igazgatója 
és Dobó Zoltán polgár-
mester közösen adta át 
nyugdíjba vonulása alkal-
mából Kapy Izabellának 
és a Tapolcai Bárdos Lajos 
Általános Iskola Székhely-
intézményéből nyugdíjba 
vonuló Magyar Ferenc-
nének. Köszöntés, köszö-
net járt a Batsányi János 
Gimnázium és Kollégi-
umtól nyugdíjba vonuló 
László Zsoltnénak, Lesku 
Miklósnénak és a Széche-
nyi István Baptista Tech-
nikum, Szakképző Iskola 
és Gimnázium nyugdíjba 
vonulóinak, Őriné Szilvási 
Annának és Lukács Péter 
Dánielnek. Hagyomány 
Tapolcán, hogy pedagó-
gusok napján nemcsak a 
nyugdíjba vonulókat, de a 
pályakezdőket is köszön-
tik: a barackvirág óvo-
dában Istvándi Viktória, 
a Tapolcai Bárdos Lajos 
Általános Iskolában Kaj-
tárné Illés Zsófia és Bollá-
né Nagy Ágnes kezdte meg 
hivatását. A Nagyboldog-
asszony Római Katolikus 
Általános Iskola tanári 
kara Hegyi Kevinnel és 
Keszler Dáviddal folytatja 
a munkát. Az ünnepségen 
az Acro dance SE tehetsé-
ges fiatal táncosainak szép 
produkcióit tekinthették 
meg a jelenlévők. A városi 
pedagógusnap hivatalos 
részét állófogadás követte 
a TÁMK aulájában, ahol 
a város polgármestere 
mondott pohárköszöntőt.                                    
                    /Töreky László/

Közös felelősség a fiatalok boldogulása- 
Városi Pedagógus Nap 2023 Tapolca

Köszönet járt a
nyugdíjba vonuló
kollégáknak, 
díszdiplomákat 
adtak át, de 
köszöntötték a
pedagógusnapon
a Tapolcán
munkába 
álló friss diplomás
tanárokat,
óvónőket is

Háromszorosan is há-
latelt szívvel ünnepelt 
a közelmúltban a Szent 
Erzsébet óvoda. 

Először is sikeresen lezár-
ták a nevelési évet, sok-sok 
ismeretet kapva, testben 
és lélekben is erősödtek az 
odajáró gyermekek, akik 
közül 15-en szeptember-
től már iskolások lesznek. 
Másodsorban éppen 30 

éves az intézmény, ahon-
nan az elmúlt 3 évtized-
ben 600 gyermek indult el 
az életbe. Harmadsorban 
pedig hálát mondtak az 
elhivatott, kezdetektől a 
Szeretet Leányai Társulat 
fenntartásában működő 
óvodában dolgozó igaz-
gatójukért, Zöldy András-
né Kláráért, aki megkezdi 
nyugdíjas éveit.
                           /Havasi G/

Ünnepelt a Szent Erzsébet óvoda

Templomban ünnepelt és mondott hálát az ovi a nyug-
díjba vonuló igazgatójáért                                   Fotó: Havasi

Soha ne add fel!- szól az üzenet

Sokan ismerik Tapolcán Solymosi Antal klinikai 
hipno- és craniosacralis terapeutát. A róla készült kép 
címe, amelyet Hamarits Zsolt, az ország egyik legjobb 
fényképésze, legexkluzívabb fotóstúdiójának tulajdo-
nosa, tanár, fotóművész készített: Soha ne add fel!( ez 
a jelentése a kép alján lévő japán írásjelnek is). – A mű-
vészi fotó megszületéséhez számomra a legnagyobb 
motiváció az volt, hogy jobbító szándékkal üzenjek 
vele: felhívjam elpuhult korosztályom – tisztelet a ki-
vételnek – figyelmét arra, hogy így is lehet… még 60 
évesen is- árulta el Solymosi Antal. /tl/
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Ismét csak időkapu 
nyílt, s ismét a szó leg-
szorosabb értelmében, 
vissza Tapolca régebbi 
történetébe, ezúttal egy 
markológép kanálvoná-
sa nyomán.

1784-ben már lakóház 
állt a mai Fő tér 9. szá-
mú ház telkén, igaz ak-
koriban még csupán egy 
szerény, földszintes, de 
mégiscsak a főtér felé 
tekintő főhomlokzatú 
mezővárosi polgári lak. 
Bár nem erőltette túl a 
várostérkép részletezését 
az Első katonai felmérés 
során a fenti esztendőben 
Tapolca városszerkezetét 
térképre vivő császári-
királyi kartográfus tiszt, 
de mégiscsak jelezte az 
akkor már itt álló házat. 
Nem tudjuk, hogy az idő 
szerint melyik helybeli 
család otthonaként szol-
gált, de a következő nagy 
térképészeti-térképezési 
munkafolyam, az 1858. 
évi országos (Sőt! Habs-
burg birodalmi) szintű 
kataszteri felmérés idején 
a neve nyomán német 
eredetűnek vélhető Gáber 
család lakott e helyütt, a 
családfő ekkor György 
gazda volt. Szomszédjai 
pedig napkelet felől Né-
meth Pál, aki a mai Fő tér 
11. szám helyén lakott, a 
nyugati oldali kerítésen 
túl pedig Lessner Ferenc 
borkereskedő háza állt, 
az udvara végében az ek-
kor épp 45. éve működő 
első tapolcai zsidó temp-
lommal, az ó-zsinagó-

gával. Az igazán érdekes 
azonban az volt, hogy a 
Gáber-telek végében va-
lamikor az Első katonai 
felmérés, tehát 1784 után, 
de a kataszteri felmérés, 
azaz 1858 előtt felépült 
egy további, alápincé-
zett építmény. Amelyet 
a későbbi idők sorozatos 

átalakítási, átalakulási, 
bontási, törmelékegyen-
getési munkálatai töké-
letesnek tűnő módon 
úgy eltüntettek, mintha 
sose létezett volna. Nap-
jainkra a világon semmi 

nem emlékeztetett már 
az egykori épületre. Az 
elmúlt napokig. Érkezett 
ugyanis az izgalmas hír a 
Templom-dombra, hogy 
a helyszínen munkagépes 

talajrendezési, szintsüly-
lyesztési munkák közben 
egy markológép kana-
lazgatása során beomló 
boltíves üreg nyílt meg, 
jókorát ásítva a felszín és 
az ég felé. Tiszteletteljes 
köszönet ifjabb Bicsérdi 
Csaba munkagépkezelő-
nek és a helyszínre sie-

tő Neszler Imrének, akik 
azon melegében üzen-
tek a múzeumba, s így a 
megtalálás napján mód 
nyílt a késő barokk, 18-
19. századfordulós rész-
leteket mutató, komoly 
paraméterekkel bíró épí-
tészeti emlék szakmai fel-
tekintésére. A munkagép 
a kelet-nyugati irányú 
pinceág dongaboltoza-
tának felső, déli oldalán 
(úgy tűnik középtájon) 
szakította be a boltívet. A 
lent mérhető szélesség el-
éri és meg is haladja az 5 
métert, a hossza bizony-
talan, mert legalább két 
nagyobb nekibuzdulású, 
eltérő időpontú tömedé-
kelési törmeléklejtő zárja 
el mindkét végpontját a 
járatnak, így a hajdani 
felszínre vivő lépcsőzet 
is takarás alatt van, meg 
az eredeti járófelület sem 
látható. Az egyik feltöltési 
időszak a 20. század első 
felére sejthető, legalább 
is a kerámia és porce-
lántöredékek, továbbá a 
tapolcai keletkezésű mo-
nogramos és évszámos 
téglák töredékei erről 
tanúskodnak. A másik 
tömedékelés úgy tűnik, 
hogy az 1970-es években 
folyhatott, mert ennek 
szemetjében e kor jelleg-
zetes vackai meredeznek 
a sötétben. Egy biztos és 
talán ez a lényeg: még 
mindig tartogat megle-
petéseket a felszín alatt 
rejtőző, vagy ha úgy tet-
szik a Földalatti Tapolca 
a maga elfelejtett építmé-
nyeivel, tárgyi emlékei-
vel, időnkénti szenzációs 
leletfelbukkanásaival, mi-
egymásaival. E mostani 
találás is tanulságos példa 
erre, amelynek megőr-
zése, mint becses épített 
emléké, megfontolást ér-
demel.

Hangodi László
történész-főmuzeológus

Beomló barokk boltív alatt a régmúltba

Tereprendezés alkalmával bukkant elő a lejárat

A feltárt pince felett Lessner Ferenc háza állt Fotók:hl

A kerámia és 
a porcelán
töredékek,
továbbá a
monogramos és
évszámos téglák
számos
információval
szolgálnak

Zenés-táncos színművel 
idézi meg hamarosan a 
60-as, 70-es évek lázadó 
ifjúságának életét, lel-
kiségét N. Horváth Er-
zsébet író, Fülöp Ádám 
zeneszerző és közös 
produkciójuk szerep-
lőgárdája. Krasznai Ta-
más sorsa a rock and roll 
hangzavarán és a füstgép 
füstjén átderengő tipikus 
lázadó rockzenészi élet-
út, amely túl korán véget 
ér- tudtuk meg a darab 
írójától.  

– A mű jelentős részben 
énekelt szöveg, látvány és 
rock and roll, a zenei be-

téteket, mint epizódokat 
viszonylag kevés prózai 
szöveg köti össze- árulta 
el a mű szövegírója, aki 
mint fogalmazott, egye-
temi éveinek lelkiségét, 
fiatal évei tapasztalatait 
és hangulatát igyekezett 
megidézni a Lázas Hajna-
lokban.
N. Horváth Erzsébet  szöve-
geihez Fülöp Ádám remek 
zenéket, rockballadákat, a 
blues és rock and roll szá-
mokat írt. A főszereplő, 
mint megtudtuk, Krasz-
nai Tamás, aki egy kita-
lált személy, de a szerző 
szerint, a korszak lázadó 
rockzenészeinek tipikus 

életútját járja, akinek élete, 
gondolkozása a negyvenes 
évek második felében szü-
letettek gondolataival ro-
kon. – Ők az ötvenes évek-
ben voltak gyerekek, majd 
a hatvanas években élték 
tinédzser korukat, amikor 
jellemzően néhány fogha-
tó nyugati rádióból már 
Magyarországra is beszi-
várgott a lázadás maga, a 
beat és rock and roll zene.
Krasznai Tamás, ahogy 
kortársai, zenésztársai 
közül sokan, miközben 
csodákat alkottak, életvi-
telükben elmentek a falig, 
amely végül személyes 
tragédiájukat okozta – vá-

zolta fel a Lázas Hajnalok 
cselekményének fél évszá-
zaddal ezelőttre datálható 
hátterét N. Horváth Erzsé-
bet. Az izgalmasnak és lát-
ványosnak ígérkező darab 
most hétvégén debütál. 
Június 10- én, szombaton, 
16 órakor a Haláp- hegyi 
Kráter Színházban mu-
tatja be a szerzőpáros és 
a fotóinkon is látható vi-
szonylag kis létszámú, az 
Acrodance táncosaival 
kiegészült szereplőgárda. 
Jelenlegi információink 
szerint, augusztus 20-án 
Tapolcán is közönség elé 
kerül a produkció. /Töreky 
L./ Fotók: szerzői/

A fiú aki átment szivárvány 
alatt, hagyott ránk egy naplót…

A történet szereplőgárdája egy közös fotón

Fülöp Ádám az Exopop együttes énekese a Lázas Haj-
nalok című darab zeneszerzője egy koncerten
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A zömében 14-15 éves 
fiúkkal felálló U16 – os 
kosárlabda csapat a re-
ális esélyeket latolgatva, 
a második hely meg-
szerzésében bízva szállt 
versenybe a Kazinczy 
Tagintézményben meg-
rendezett négycsapatos 
megyei záró fordulón.

Kezdésnek a pápai csa-
pattal kellett megküzdeni 
a döntőbe jutásért, ahol 
nagy fordulaton játszva, az 
első és harmadik negyedet 
megnyerve biztosították 
a fiúk a döntős szereplést. 
Az eredmény, Pápai KC 
– Tapolcai Sziklák 46:65 
lett, pontszerzők: Hegyi 
Márk 23, Németh Máté 16, 
Fejes Viktor 10, Bódis Bo-
tond 9, Hobok Balázs 7. A 
döntőben az ajkai csapatot 
hosszabbításban legyőző 
Fűzfői AK ellen léphettek 
pályára a tapolcai kosara-
sok, akiktől a bajnokság 
során a kor-, technikai- 
és taktikai fölény miatt a 
csapat kétszer is vereséget 
szenvedett.
Hozta is az első félidőt 
23:34-re a vendégcsapat, 
de beindult ezt követően 
a tapolcai henger és a har-
madik negyedben előbb 
zárkózni kezdett 35:38-ra, 
majd a záró játékrészben 
kétszer is sikerült egyen-
líteni, 40:40, 45:45-re. Vé-

gül az utolsó percben a 
vezetést is átvették a Szik-
lák és győzelemmel zár-
ták a döntő mérkőzését. 
Tapolcai Sziklák – Fűzfői 
AK 47:45. Pontszerzők: 
Bódis Botond 22, Hegyi 
Márk 11, Németh Máté 
10, Hobok Balázs 4. Csi-
kós Tibor edző tanítványai 
ezzel az eredménnyel meg-
nyerték Veszprém Megye 
2022/2023-as U16-os ko-
sárlabda bajnokságát. Az 
U18-as lány bajnokságban 
hasonló sikerek születtek. 
Villámrajttal kezdtek a 
záró fordulón Csikós Tibor 
tanítványai, így a hamar ki-
alakult 30-40 pontos előny 
birtokában végig maga-
biztosan játszottak és 8 db 
hárompontost is dobtak a 

lányok. Tapolcai Oroszlá-
nok – CVSE Vulkán Fürdő 
84:32. Pontszerzők: Nagy 
Liliána 21, Kamon Aliz 
12, Pálosi Laura 10, Oruci 
Xhulia 10, Gerics Izabella 
8, Molnár Dóra 7, Oruci 
Xhesika 6, Süle Boglárka 6, 
Lajos Anna 4. Ahol a Cell-
dömölk ellen abbahagy-
ták, ott folytatták a lányok 
a Fűzfő ellen. Tapolcai 
Oroszlánok – Fűzfői AK 
72:33. Pontszerzők: Nagy 
Liliána 18, Pálosi Laura 
12, Kamon Aliz 11, Mol-
nár Dóra 6, Oruci Xhesika 
6, Oruci Xhulia 5, Szánti 
Bibiána 5, Lajos Anna 4, 
Zengői Laura 3, Gerics Iza-
bella 2. Az U18-as lányok 
veretlenül lettek Veszprém 
Vármegye Bajnokai. /hg/

Sorra nyerik a bajnokságokat a kosarasok

Nem várt fordulattal lett bajnok a tapolcai csapat Fotó: h.felv.

John András EB-t nyert a strandkézilabda válogatottal

A magyar férfi strandké-
zilabda-válogatott 2:0-ra 
legyőzte Németországot 
a portugáliai Európa-baj-
nokság döntőjében.

Az európai szövetség hon-
lapja szerint a magyarok az 
első szettet 20-16-ra, a má-
sodikat 20-18-ra nyerték 
meg. A tapolcai John And-
rás hat, Vizes Patrik és Kun 
Attila négy-négy, Gyene 
Norbert három, Csuka Ba-
lázs kettő, Balogh Ádám 
pedig egy góllal járult 

hozzá a sikerhez. A kiváló 
eredménynek köszönhető-
en a magyarok kijutottak a 
lengyelországi Európa Játé-
kokra és a Balin sorra kerü-
lő strand világjátékokra is.
A csapat a csoportkörben 
2:0-ra kikapott Portugáliá-
tól, Olaszországot és Fran-
ciaországot viszont 2:0-ra 
legyőzte. A középdöntőben 
Norvégiával szemben 2:1-re 
veszített, Németországot és 
Spanyolországot azonban 
egyaránt 2:0-ra megverte. 
A negyeddöntőben Ukraj-

nát 2:0-ra, az elődöntőben 
Portugáliát 2:1-re győzte 
le. „-Úgy érzem, taktikai 
győzelmet arattunk a dön-
tőben, igyekeztünk védeke-
zésben a németek ponterős 
pozícióira, figuráira kon-
centrálni és belekényszerí-
teni őket olyan helyzetekbe, 
amelyekből a torna során 
kevés pontot értek el”– idézi 
a magyar szövetség honlap-
ja Gulyás Istvánt, szövetségi 
edző. A szakvezető hoz-
zátette, mindez nagyrészt 
azért sikerült, mert nagyon 
jól dolgoztak a játékosai, 
fegyelmezettek voltak és 
sikerre éhesek. Gulyás el-
mondta, a végén a „győzel-
mi félelem” miatt elszórták 
a labdákat, de a meccs vége 
jól sikerült. A magyar férfi-
válogatott hetedszer jutott a 
legjobb négy közé az Eb-n, 
amit 2000 óta rendeznek 
meg és eddigi legjobbja a 
2006-os ezüstérem volt. 
John András közösségi ol-
dalán így emlékezett meg a 
diadalról: „-Mélyről indul-
tunk, de végre felértünk a 
csúcsra!” /hg/

John András (23-as mez) győzelmi mámorban az EB 
megnyerését követően                                           Fotó:mksz Tóth Zsombor a közelmúlt-

ban elért Muay thai EB baj-
noki címe után, – ahogy azt 
már korábban is tervezte -, 
a profik közt is megmérette 
magát.

Magyarország első szá-
mú küzdősport gálájaként 
aposztrofálták, a 11. alka-
lommal Budapesten meg-
rendezett SuperfightSeries 
Hungary-t, ahol a magyar 
küzdősport elitje mérte ösz-

sze tudását magyar és kül-
földi harcosokkal.
Zsombi, – aki még mindig 
csak 17 éves -, élete első profi 
K1-es mérkőzését vívta egy 
20 éves román harcossal. A 
mérkőzés végigment és a vé-
gén a tapolcai sportoló kezét 
emelték a magasba, egy-
hangú pontozással. Szilágyi 
Arnold edző versenyzője, a 
3×3 perces profi K1 szabály-
rendszerében szerezte meg a 
győzelmet. /hg/

Megnyerte élete első profi küzdelmét

Zsombor a profik közt is megállja a helyét Fotó: h. felv.

A TIAC VSE U12-es és U13-
as csapatai zárófordulót 
játszottak a Bauxit Sport-
centrumban, a regionális 
bajnokság nyugati csoport-
jában.

Igazi fociünnep volt az 
utolsó meccsnap hiszen, 
remekül zárták a fiatal lab-
darúgók a szezont. Mindkét 
csapat az Fc Ajka alakulatát 
látta vendégül és győzni is 
tudtak. Az U12-es fiúk 6:2-
re győztek, a tapolcai gól-
szerzők: Petkovics Bence 2, 
Kiss Máté 2, Tóth Bertalan 
és Jánosi Zalán volt. „- A 
fizikálisan erősebb ajkai 
csapattal szemben gyors, 
labdabiztos játékot mutatva 
sikerült nyernünk, remekbe 
szabott gólokkal.” – értékel-
te a mérkőzést Hanzmann 
László edző.
A Hetsey Pál tréner által 
vezényelt U13-as focisták 
2:1-re diadalmaskodtak, a 
gólokat Bárány Ábel és Decsi 
Levente szerezte. „-Az aka-
rat és a szív diadala volt ez 
az idény. Az utolsó meccsen 
egygólos hátrányból sikerült 

fordítanunk, a mérkőzés 
nagy részében többet birto-
koltuk a labdát. Ezekben a 
korosztályokban még nincs 
tabella, azonban a szülők, 
gyermekek és én is vezettem 
a statisztikát, ami alapján si-
került megnyerni a bajnok-
ságot és nem mellesleg, Ger-
gely Zalán szerezte a legtöbb 
gólt, így 36 találattal ő lett a 
gólkirály. Köszönöm csapa-
tomnak az egész idény alatt 
mutatott kemény edzés-
munkát, kitartást és büszke 
vagyok rá, hogy többen már 
az U14-es csapatban is be-
mutatkozhattak.” /hg/

Nyert a Tiac utánpótlás csapata

Nagy kitartással küzdöt-
tek az idényben  Fotó: h.f.
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Tavasszal a tapolcaiak 
húsvéti hímestojásait tar-
totta, most 14 tő rózsabo-
kor elültetésével rózsalu-
gassá változott a Hősök 
terén álló tojáslugas. 

A némi kertészeti mun-
kával járó „varázslatot” a 
Nőklub szorgos tagjai az 
Egységben Tapolczáért 
Egyesület és a Cselle-Ház 
Kft. segítségével hajtották 

végre az elmúlt napokban. 
Varga Károlyné a Nőklub 
elnöke a Tapolcai Média 
érdeklődésre elmondta, 
az Ádám-Kert gyönyörű 
rózsatöveit a város finan-
szírozta, az ültetéssel ösz-
szefüggő munkálatokat a 
Cselle-Ház kft. és tapolcai 
civilek végezték. - Nem 
szerettük volna, hogy a 
nyári turisztikai szezon-
ban az üres lugas- vázszer-
kezetet nézzék az embe-
rek, úgy döntöttünk, hogy 
rózsákkal futtatjuk be, így 
tesszük széppé, vonzóvá 
a helyet. A rózsák virágá-
nak színét egyelőre nem 
tudjuk, de akármilyen is, 
gyönyörű látványt nyújt 
majd- mondta a Nőklub 
elnöke. /tl/

Rózsák a hímestojások helyén

Az ültetésben résztvevő civilek és a Cselle-Ház Kft. 
dolgozói szép munkát végeztek                              Fotó: tl

2023. 05. 26.
Mezei Ibolya

Torbó Tibor Zoltán
2023. 05. 27.

Somogyi Szilvia
Istvanovszki Zsolt

2023. 05. 30.
Dr. Baráth Eszter

Korbély Balázs Gáspár
2023. 06. 03.
Pakosz Anna

Kostil Danyila
2023. 06.03.

Hoffman Szilvia Veronika
Rabb Károly Zoltán

Házasságkötés




